
 

 

Protokół nr 57/23 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Gorzyce  

w dniu 11.09.2023 r. 

 

Data posiedzenia: 11.09.2023 r. 

Miejsce posiedzenia: Gminne Centrum Kultury w Gorzycach 

Obecni: wg załączonej listy obecności (załącznik nr 1 a-b) 

Stwierdzenie prawomocności: wymagane quorum. 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Gorzyce na lata 2023-2030. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przekazania w 

2023 roku środków finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Państwowej Straży 

Pożarnej w Katowicach, z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu sprzętu i wyposażenia 

do prowadzenia działań ratowniczych dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej 

w Wodzisławiu Śląskim. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz 

odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie Gorzyce. 

7. Wnioski i zapytania. 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 1 

W dniu 11.09.2023 r. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja otworzył 

wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Gorzyce. Powitał wszystkich obecnych, m.in.:  

Z-cę Wójta Daniela Kurasza, Skarbnik Gminy Renatę Seman, Sekretarz Gminy Marię 

Władarz, radnych, sołtysów oraz pracowników Urzędu Gminy Gorzyce.  

 

Ad 2 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przedstawił porządek posiedzenia. 

W związku z tym, że nie wniesiono uwag do porządku posiedzenia został on przyjęty przez 

aklamację. 



 

 

Ad 3 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja poinformował, iż wyłożony został 

protokół z ostatniego wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Gorzyce, do którego 

można zgłaszać uwagi i poprawki do końca dzisiejszego posiedzenia. W przypadku 

zgłoszenia uwag zostaną one rozpatrzone przez Radę Gminy, w przypadku ich braku protokół 

przyjęty zostanie w proponowanym brzmieniu. 

 

Ad 4 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Skarbnik Gminy 

Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gorzyce na lata 2023-2030 (zał. nr 2) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za      5  przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja Rodziny   za      7  przeciw…….... wstrzymał ……… 

Komisja Skarg i Wniosków za      6  przeciw .......... wstrzymał ……... 

Komisja Budżetu   za      6   przeciw ………  wstrzymał ……… 

Komisja Oświaty   za      6   przeciw ……… wstrzymał ……… 

 

Ad 5 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Skarbnik Gminy 

Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej Gminy Gorzyce na 2023 rok (zał. nr 3) 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- radna Alicja Zuch zapytała o zmianę dotyczącą zwiększenia planu wydatków o kwotę 

123 000 zł w dziale 900 „Pozostałe działania związane z gospodarką odpadami”. 

- Pan Wójt Daniel Jakubczyk wyjaśnił, że aktualnie prowadzone są sprawy związane z 

usunięciem odpadów, zalegających na terenie gminy, na działkach prywatnych.  

Mimo tego, iż otrzymaliśmy już decyzje, które umożliwiają egzekwowanie kar w formie 

nałożenia grzywny, postępowanie nie odniosło zamierzonego skutku, ponieważ firmy uległy 

likwidacji, a byli właściciele nie poczuwają się do obowiązku usunięcia tych odpadów.  

Jedna ze spraw dotyczy terenu byłej bazy na Kolonii Fryderyk, a druga działki na pograniczu 

Bluszczowa i Rogowa. Utylizacja odpadów z jednego z tych składowisk to koszt ok 1,5 mln 

złotych. Póki co trzeba zaplanować środki na wyszacowanie jakiego rodzaju są to odpady, co 

też jest bardzo kosztowne. 



 

 

Z wcześniejszych ekspertyz wynikało,  ze mogą to być odpady niebezpieczne, negatywnie 

oddziałujące na środowisko, zatem problemu nie można bagatelizować.  

Będziemy próbowali sięgnąć po środki zewnętrzne na te zadnia, jeśli tylko pojawi się taka 

możliwość. – dodał.  

- Pani Skarbnik Renata Seman zwróciła radnym uwagę na wydatek związany z zakupem 

autobusu do przewozu uczniów, w wysokości 159 000 zł. Autobus, który planujemy zakupić 

jest pojazdem  używanym, w dobrym stanie technicznym. Poprzedni nie nadawał się już do 

użytku – dodała. 

  

Komisja Rewizyjna  za      4  przeciw .......... wstrzymał      1  

Komisja Rodziny   za      7  przeciw…….... wstrzymał ……… 

Komisja Skarg i Wniosków za      5  przeciw .......... wstrzymał      1 

Komisja Budżetu   za      6   przeciw ………  wstrzymał ……… 

Komisja Oświaty   za      6   przeciw ……… wstrzymał ……… 

 

Ad 6 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Skarbnik  

Gminy Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie przekazania w 2023 roku środków finansowych na Wojewódzki 

Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej w Katowicach, z przeznaczeniem na 

dofinansowanie zakupu sprzętu i wyposażenia do prowadzenia działań ratowniczych dla 

Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wodzisławiu Śląskim. 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii  (zał. 

nr 4) 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za      5  przeciw .......... wstrzymał ………  

Komisja Rodziny   za      7  przeciw…….... wstrzymał ……… 

Komisja Skarg i Wniosków za      6  przeciw .......... wstrzymał ……… 

Komisja Budżetu   za      6   przeciw ………  wstrzymał ……… 

Komisja Oświaty   za      6   przeciw ……… wstrzymał ……… 

 

Ad 6 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Pani Joannie Łąckiej – 

Z-cy Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Gorzycach, która przedstawiła uzasadnienie 



 

 

do projektu uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków 

Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie Gorzyce. 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, w związku z czym przystąpiono do wydania opinii. 

(zał. nr 4) 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za      5  przeciw .......... wstrzymał ………  

Komisja Rodziny   za      7  przeciw…….... wstrzymał ……… 

Komisja Skarg i Wniosków za      6  przeciw .......... wstrzymał ……… 

Komisja Budżetu   za      6   przeciw ………  wstrzymał ……… 

Komisja Oświaty   za      6   przeciw ……… wstrzymał ……… 

 

Ad 7 

Wnioski i zapytania. 

- radna Teresa Władarz podniosła problem, który pojawił się na boisku szkolnym w Olzie. Jak 

się okazuje, po godzinie 22.00 pojawiają się tam osoby które tam notorycznie przesiadują do 

późnych godzin,  wykorzystując obiekt w sposób niekoniecznie do tego przeznaczony. Skarżą 

się mieszkańcy, że zakłócona zostaje cisza nocna. Sprawa oparła się już o policję. Radna 

poprosiła o odniesienie się do tego tematu. 

- Z-ca Wójta Daniel Kurasz powiedział, że podobny problem pojawił się również w Turzy 

Śląskiej. Do tej pory boiska są ogólnodostępne, ale być  może w tej sytuacji trzeba się 

zastanowić nad tym, czy nie zamykać obiektów, wykorzystując je jedynie do celów stricte 

szkolnych, ewentualnie wynajem ale wyłącznie po spisaniu stosownej umowy.  

- radna Teresa Władarz powiedziała, że dobrym rozwiązaniem byłoby zamontowanie 

monitoringu przy budynkach użyteczności publicznej (budynkach oświatowych i budynkach 

kultury), być może wtedy nie dochodziłoby do tylu dewastacji, a przynajmniej byłoby to 

bardziej pod kontrolą – dodała. 

- Wójt Gminy Daniel Jakubczyk poinformował, że w dniu 16.09.2023 odbędzie się Festiwal 

produktów lokalnych i zanikających zawodów, a w dniu 17.09.2023 – Dożynki Gminne, 

Jubileusz 50-lecia Gminy Gorzyce. Pan Wójt przedstawił radnym plan w.wym. wydarzeń oraz 

artystów, którzy wystąpią w tych dniach na scenie, zachęcając tym samym do wzięcia udziału 

w organizowanych imprezach. Poinformował również wydatkach, jakie zostały poniesione w 

związku z organizacją wymienionych imprez dodając, iż część kosztów udało się pokryć ze 

środków zewnętrznych. 

Na tym zakończono dyskusję w tym punkcie. 

 



 

 

Ad. 8 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław 

Zbroja zamknął wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Gorzyce w dniu 27 lipca 2023 r. o 

godz. 16.10. 

 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Stanisław Zbroja 

Protokołowała 

Monika Radzik



 

 

 


